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§ 5, 9, 10, 18 

Justerat 22 augusti 2017, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen  Andréa Ström 

Ordförande   Vice ordförande 
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Protokoll fört vid socialnämndens 
sammanträde 22 augusti 2017 

Tid: 

Kl. 17:30-18:30 

Plats: 

Konferensrum Storfors, Storforsplan 36 i Farsta 

Närvarande: 

Se sid. 2 i protokollet 

 

 

§ 1-4, 6-8, 11-17, 19-24 

 

Justerat 25 augusti 2017, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen   Andréa Ström 

Ordförande    Vice ordförande 
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Närvarande 

Beslutande  

Ledamöter 

Åsa Lindhagen (MP), ordförande 

Andréa Ström (M), vice ordförande 

Rana Carlstedt (S) 

Daniel Harc (S) 

Mia Sundelin (S) 

Dan Guillou (MP) 

Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Anna Rantala Bonnier (Fi) 

Johan Brege (M) 

Christina Elffors Sjödin (M) 

Isabel Smedberg Palmqvist (L) 

Tjänstgörande ersättare 

Eva Solberg (M) för Ole-Jörgen Persson (M) 

Inga-Lill Persson (L) för Frida Johansson Metso (L) 

 

Övriga närvarande 

Ersättare 

Claes Muschkin (S) 

Amne Ali (S) 

Lotten Hammar (S) 

Emil Adén (S) 

Ylva Wahlström Ödmann (MP) 

Stephan Gullberg (MP) 

Jackie Nylander (V) 

Börja Häggman (M) 

Birgitta Thulin (M) 

Stina Bengtsson (C)  

Sofia Modigh (KD) 
 
Tjänstemän 

Gillis Hammar, förvaltningschef 

Peter Svensson, administrativ chef 

Jenny Swärd, avdelningschef 

Lisa Cadenius, avdelningschef 

Mona Thorin, kommunikationschef 

Anna Larsson, enhetschef 

Carolina Morales, verksamhetsutvecklare 

Mikael Jeppsson, enhetschef, § 1-3 

Samuel Svan, borgarrådssekreterare 

Klara Westby, biträdande borgarrådssekreterare 

Sigrún Andersdottír, nämndsekreterare 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) öppnar sammanträdet. Nämnden 

godkänner föredragningslistan. 
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§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) och vice ordföranden  

Andréa Ström (M) får i uppdrag att justera dagens protokoll. 

Protokollet ska justeras fredag 25 augusti. 
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§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Mikael Jeppson, enhetschef för Framtid Stockholm och Jenny 

Swärd, chef för socialtjänstavdelningen informerar om situationen 

för de barn utan vårdnadshavare som vistas på stadens gator och om 

förvaltningens insatser för att stödja barnen. 
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§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

En fråga lyfts om nämndens sammanträdestid ska ändras till 17:00 

från och med 2018. Nämnden beslutar att ta upp frågan igen vid 

nästa sammanträde för avgörande. 

 

Inga övriga frågor ställs. 
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§ 5 

Stärkt ställning för hyresgäster (SOU 2017:33) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-347/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har erhållit en remiss baserad på en utredning om 

hyresgästens ställning till- och möjligheter att agera om 

fastighetsägare inte erbjuder godtagbart boende. 

Hyresgästutredningen innehåller sex olika kapitel; ingripande mot 

misskött förvaltning, hyresgästinflytande vid renovering samt 

ombyggnation, privatpersoners uthyrning, kriminella gruppers 

användning av hyreslägenheter, förfarande vid uppsägning av 

lokalhyresavtal och substitution.  

 

Förvaltningen delar utredarens synpunkt att hyresgästinflytandet i 

vissa fall behöver stärkas. Det är positivt att hyresnämnden kan 

kräva att hyresvärden vidtar åtgärder vid misskötsel av fastigheter. 

Förvaltningen håller också med om att det är positivt att stärka 

hyresgästens inflytande och besittningsskydd vid renovering och 

om-byggnation. Framförallt är det viktigt att säkerställa att 

ekonomiskt utsatta hushåll inte tvingas flytta av ekonomiska skäl.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

juni 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Inrätta ett Trygghetsråd i Stockholm, motion (2017:8) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-188/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen. 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Moderaterna och 

Liberalerna reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

eget förslag som redovisas nedan. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) hänvisar till 

Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 

 

Ärendet 

Karin Ernlund (C) föreslår i motionen att Stockholms stad inrättar 

ett trygghetsråd bestående av aktörer som polis, fastighetsägare, 

företagarföreningar, civilsamhälle, skola med flera. Detta för att 

stärka samverkan i det lokala trygghetsarbetet och arbetet för att 

förebygga kriminalitet.  

 

Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att det är viktigt att 

stadens invånare känner trygghet i sin närmiljö. Samverkan mellan 

staden och polisen, men även med civilsamhälle, företagare och 

andra aktörer är nödvändigt för att bedriva ett effektivt trygghets- 

och brottförebyggande arbete.  

 

Förvaltningen bedömer att det finns fungerande organ för staden att 

samverka med berörda aktörer. Förvaltningen anser att de 

möjligheter till samverkan som finns inom ramen för dessa organ 

ska utnyttjas innan ytterligare organ inrättas. Förvaltningen anser 

vidare att staden bör beakta det nationella brottsförebyggande 

programmet Tillsammans mot brott (2016/17:126) och åtgärder som 

följer av det. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

juni 2017. 
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Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten 

Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) föreslår att nämnden beslutar 

följande 

 

1. Att bifalla motionen 

2. Att i övrigt anföra följande 

 

Som motionären skriver ska du, oavsett var du bor i Stockholm, 

kunna känna dig trygg. För att göra det är samarbete på lokal nivå 

avgörande. Motionären anför det lyckade arbetet i New York som 

exempel. 

 

I Stockholm har vi problem med att olika stadsdelar ger invånarna 

olika förutsättningar. I förvaltningens svar på motionen anförs olika 

stadsdelars arbete som tillräckligt för att arbeta mot de problem som 

motionären lyfter. Men för att kunna komma till bukt med 

problemen krävs ett övergripande ansvar och för det menar 

Alliansen att ett stadsövergripande trygghetsråd skulle vara 

lämpligt.  

 

Trygghetsrådet skulle inte innebära ytterligare arbetsbelastning för 

vare sig polis eller andra, utan snarare fungera samordnande och 

därmed underlätta arbetet med att skapa en tryggare stad. Det 

handlar, som motionären skriver, helt enkelt om att bli bättre på att 

använda de resurser och verktyg som staden redan har. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Upphandling av gemensamt upphandlings- och 

avtalshanteringssystem 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-354/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 

Ärendet 

Remissen omfattar central upphandling av ett gemensamt  

e-upphandlingsstöd och avtalshanteringssystem.  

 

Stockholms stads program för upphandling och inköp med 

tillhörande anvisningar fokuserar på offentlig upphandling som ett 

strategiskt verktyg. Det ska bidra till att driva utvecklingen inom 

staden i en hållbar riktning, sänka kostnaderna, hålla en hög 

kvalitet, reducera risker samt säkra att staden utgör en professionell 

aktör på marknaden.  

 

Översynen visar bland annat att staden saknar ett koncernperspektiv 

inom inköpsområdet. Samordning och analys av 

kommunkoncernens samlade kostnader inom inköp saknas.  

Detta gör det svårare att utnyttja inköp och upphandling som 

verktyg för att nå de politiska målen.  

 

Socialförvaltningen ställer sig positiv till förslagen i remissen 

avseende centrala upphandlingar av elektroniskt 

upphandlingssystem och avtalssystem som ska vara obligatoriskt 

för alla förvaltningar att använda. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 17 

augusti 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Bättre skydd mot diskriminering (SOU 2016:87) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-314/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

I betänkandet Bättre skydd mot diskriminering (SOU 2016:87) ges 

ett antal förslag i syfte att bland annat ge större möjligheter för 

enskilda som utsatts för diskriminering att ta till vara sina rättigheter 

och för att stärka det främjande arbetet mot diskriminering. 

Socialförvaltningen ser i stort sett positivt på förslagen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 4 

augusti 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Betänkandet Svensk social trygghet i en globaliserad värld 

(SOU 2017:5) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-242/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har erhållit en remiss baserad på betänkandet svensk 

social trygghet i en globaliserad värld. Betänkandet föreslår 

förändringar i trygghetssystemen: socialförsäkring, hälso- och 

sjukvård samt arbetslöshetsförsäkring. Syftet är att skapa ett tydligt 

regelverk som både kan bevara det svenska sociala 

trygghetssystemet och möta de behov som uppstår i en alltmer 

globaliserad värld. 

Förvaltningen är positiv till betänkandet som klargör och föreslår 

vissa förändringar inom områden som är av vikt för socialtjänsten. 

Det är exempelvis förslag om att orimlig belastning på det sociala 

biståndssystemet inte bör begränsas till socialtjänstlagen och 

förtydligande i utlänningslagen om att personen ska ha tillräckliga 

tillgångar för att inte bli en orimlig belastning på det sociala 

bistånds-systemet. Förvaltningen delar också utredarens synpunkter 

att det finns områden som bör utredas vidare, såsom frågor kring 

uppehålls-rätt.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 30 

maj 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Välfärdsutredningens slutbetänkande Kvalitet i välfärden (SOU 

2017:38) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-301/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Moderaterna och 

Liberalerna reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

eget förslag som redovisas nedan. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) hänvisar till 

Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat Välfärdsutredningens 

slutbetänkande Kvalitet i Välfärden (SOU 2017:38) till bland annat 

socialnämnden för yttrande. I utredningen redogörs för begreppet 

kvalitet, olika sätt att mäta kvalitet samt förutsättningar och 

utmaningar i det. Utredningen presenterar också förslag i syfte att 

öka kvaliteten i välfärden. 

 

Förvaltningen anser att utredningen lyfter ett flertal viktiga aspekter 

och förslag som kan tänkas bidra till en ökad kvalitet i välfärden. 

Bland annat delar förvaltningen utredningens syn på vikten av 

samverkan och sammanhållna insatser för individen, och anser att 

det är något som kan, och bör, utvecklas. Förvaltningen anser vidare 

att det är positivt att utredningen framhåller vikten av att i större 

utsträckning också följa upp jämlikhet och fördelning. Detta är i 

linje med Stockholms stads pågående arbete med att säkerställa att 

staden lever upp till de mänskliga rättigheterna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

juni 2017. 
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Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten 

Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) föreslår att nämnden beslutar 

följande 

 

Att som svar på remissen anföra följande: 

 

Vi välkomnar att detta betänkande, till skillnad från utredningens 

delbetänkande Ordning och reda i välfärden (SOU 2016:78), 

remitterats ut till Stockholms stad och därefter remitterats ut till 

berörda nämnder. Det är beklagligt att remisstiden är lagd över 

sommaren så att nämnderna med något undantag inte hinner svara. 

 

Välfärdsutredningens slutbetänkande Kvalitet i välfärden (SOU 

2017:38) bygger vidare på de utgångspunkter som presenterades i 

SOU 2016:78. Vi riktar fortsatt skarp kritik mot såväl de 

övergripande utgångspunkterna som förslagen i det betänkandet: 

 

Vår utgångspunkt är att varje människa är unik och har olika 

önskemål och behov. Den välfärd som finansieras med våra 

gemensamma resurser ska präglas av valfrihet, kvalitet, ett värdigt 

bemötande och vara tillgänglig för alla som behöver den.  

Vi vill erbjuda en välfärd med mångfald och hög kvalitet. Det är 

viktigt att omsorgen utformas efter individuella önskemål och att 

man själv kan välja den utförare som man önskar. Valfrihet innebär 

också att man ska kunna byta utförare om man inte är nöjd. 

En grundläggande förutsättning för detta är att det finns ett utbud av 

privata utförare som alternativ till de som drivs i egen regi.  

 

Vi anser att utredningen bygger på en förlegad syn på företagande. 

Utredningens förslag om vinstbegränsning är dåligt genomtänkt, illa 

konstruerat och skulle få konsekvenser som blir betydligt mer 

omfattande och negativa än vad utredningen påstår. Merparten av 

de privata alternativen i välfärden, såväl vinstdrivande som 

idéburna, skulle slås ut. 

 

Valfriheten skulle minska kraftigt. Det skulle bli svårare för barn, 

ungdomar, äldre och personer med funktionsnedsättning att hitta 

den utförare som bäst motsvarar deras behov och förväntningar. 

Nya idéer och arbetssätt skulle få svårare att utvecklas och spridas. 

Mer makt skulle flyttas från de enskilda medborgarna till politiker 

och tjänstemän. Det skulle bli svårare att komma till rätta med dålig 

kvalitet genom att byta utförare vilket kommer att leda till att 

legitimiteten hos välfärdsstaten att urholkas. 
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I praktiken innebär Reepalus utredningsförslag ett näringsförbud för 

fristående aktörer inom välfärden då reglerna slår ut de allra flesta 

välfärdsföretag. Reepalu gömmer sig bakom en dunkel diskussion 

om kvalitetsmätning, något som såväl offentlig som privat sektor 

arbetar med och där samma krav ska ställas på alla. Det är minst 

lika viktigt att kvalitetsgranska de utförare som drivs i egen regi 

som de som drivs i privat regi.  

 

Reepalu och regeringen verkar mer intresserad av motverka 

människors fria rätt att välja än att utforma nationella kvalitetskrav 

för alla verksamheter oavsett utförare. 

 

Utredningen menar att kvalitet i välfärden handlar om hur 

någonting görs, inte vad som görs, och att det därför finns stora 

svårigheter i att mäta och definiera kvalitet. 

 

Kvalitet inom välfärden kräver en tillämpning av vitt skilda former 

av kunnande, såsom teoretiska kunskaper, praktiska förmågor och 

en empatisk förståelse för en annan människas situation.  

 

Det är riktigt att det finns utvecklingspotential vad gäller att 

utveckla statistik, bedömningsinstrument, 

undersökningsmekanismer och andra sätt att mäta och förbättra 

kvalitet i offentlig sektor. 

 

Att det inte skulle gå att mäta kvalitet inom välfärden är en grov 

förenkling av verkligheten. Om kvalitet blir ett oförklarligt begrepp 

som inte är externt observerbart, blir varje form av systematiskt 

kvalitetsarbete meningslöst. De olika aktörer inom välfärden – 

skolor, äldreboenden, vårdcentraler – som varje dag bedriver ett 

ambitiöst kvalitetsarbete och som märker resultaten i form av elever 

som får kunskap, äldre som får en värdig ålderdom, patienter som 

blir friska, skulle sannolikt inte hålla med. 

 

Det är därför anmärkningsvärt att det i princip inte står någonting 

om hur innovation, nya arbetssätt eller ny teknik kan premieras i 

offentlig eller privat regi. Detta visar tydligt att utredningen 

betraktar kvalitet som någonting oföränderligt och svårgreppbart. 

 

Utredaren fokuserar sitt resonemang mycket på det mänskliga 

mötet, som tänks utgöra ett moment i välfärden där det är särskilt 

svårt att mäta kvalitet. Men även om det i dagsläget är svårt att 

kvantifiera kvalitet i det mänskliga mötet, innebär det inte att det är 

omöjligt att identifiera och utveckla kvalitet, exempelvis genom 
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observationsstudier och kollegialt lärande. Här finns en 

utvecklingspotential. 

 

Utredningen tar också upp problem med att använda 

brukarundersökningar som kvalitetsmått. Detta påpekande saknar 

inte poänger. Välfärdssektorn ligger långt efter tjänster på den 

privata marknaden när det kommer till att ge brukaren 

kvalitetsinformation. Den genomsnittlige medborgaren har 

sannolikt bättre beslutsunderlag när hen väljer hotell än när hen 

väljer äldreboende. Brukarundersökningar kan göras mer kvalitativa 

genom att exempelvis kompletteras med beskrivande vittnesmål om 

upplevelsen av välfärden. 

 

Utredningen menar att vinstbegränsningar är nödvändiga eftersom 

kvaliteten i privat sektor inte kan säkerställas genom alltför 

detaljerade kvalitetskrav. Istället krävs en mer tillitsbaserad 

styrning, vilket enligt utredningen underlättas av offentlig drift. 

 

 

Vad gäller slutbetänkandet är det i betydande delar överflödigt, 

eftersom det till stor del fokuserar på svårigheterna att styra för 

kvalitet i den privata välfärdssektorn. Skulle förslagen om 

vinstbegränsning i SOU 2016:78 bli verklighet skulle merparten av 

de privata aktörerna i välfärdssektorn försvinna. 

 

I ett välfungerande valfrihetssystem är ett skäligt mått av vinst ett 

tecken på en attraktiv verksamhet med god kvalitet, inte tvärtom. 

Utredningen underskattar möjligheterna att ställa högre 

kvalitetskrav i upphandlingar. Även om det inte går att detaljreglera 

exakt hur ett bra möte med en brukare ska gå till, är det möjligt att 

ställa krav på att verksamheten ska ge de anställda möjlighet att 

utvecklas och lära sig att möta brukaren bättre. 

 

En mer tillitsbaserad styrning av professionen står inte i konflikt 

med möjligheter till privata alternativ. Privata alternativ, oavsett om 

de delar ut vinst till sina ägare eller inte, drivs normalt sett av en 

vilja att leverera verksamhet av god kvalitet och i enlighet med 

professionella normer. Deras anställda bedriver sin verksamhet med 

samma mål och samma normer som sina kollegor i offentlig 

anställning. Att det finns enstaka utförare som inte sköter sig 

motbevisar inte detta. 

 

Näringsfrihet med konkurrens på lika villkor är det enda som kan 

skapa och upprätthålla den välfärd Sverige och Stockholm behöver. 
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En strypt välfärdssektor skulle innebära att Stockholmsregionen 

kollapsade. 

 

Här sker 60 procent av alla 3,4 miljoner läkarbesök per år på privata 

vårdcentraler och husläkarmottagningar. I Stockholms stad är 40 

procent av alla vård- och omsorgsboenden inom äldreomsorgen i 

privat regi. I Stockholm finns 539 fristående skolor, vart tredje barn 

går i en fristående skola. Av de cirka 71 000 elever som går i en 

gymnasieskola i Stockholms län går ungefär 40 procent i fristående 

skolor. 

 

Åtta av tio stockholmare vill ha sin valfrihet och möjligheten att 

välja mellan offentliga och privata utförare. Slutsatsen av en 

mätning från Skop är att stockholmarna uppskattar valfriheten och 

ser hoten från Reepalus förslag. 

 

Stockholms tillväxtmotor utvecklas genom välfärdsföretagen. Inom 

välfärdssektorn är det många kvinnliga företagare som driver 

företag. Att kunna välja arbetsgivare inverkar positivt på 

arbetstagares möjlighet att påverka sin situation och sin arbetsmiljö. 

Möjligheten att påverka sin arbetssituation är i sig en faktor som 

skapar psykosocial hälsa. Privata företag gör välfärdens yrken mer 

attraktiva. 

 

Stockholms län växer i en takt med ungefär 200 000 människor på 

fem år. För att möta denna utveckling måste vi säkerställa en 

högkvalitativ förskola, skola, omsorg och sjukvård.  

 

Regeringen har satt sig i Vänsterpartiets knä och stämt in i partiets 

försåtliga socialistiska retorik om vinster i välfärden. Det riskerar 

Stockholmsregionens och hela Sveriges framtid som välfärdsnation. 

Stockholm skulle inte klara sig en dag utan privata och idéburna 

initiativ i välfärden. 

 

Sammanfattningsvis står Välfärdsutredningens slutbetänkande för 

en syn på kvalitet som hotar att omintetgöra utvecklingen mot bättre 

kvalitet i välfärdssektorn. Skulle utredningens utgångspunkter visa 

vägen skulle kvaliteten i välfärden gå bakåt, inte framåt. 

 

På samma sätt som delbetänkandet sätter slutbetänkandet också 

ohållbara likhetstecken mellan offentlig drift och god kvalitet, samt 

mellan privat drift och snöd vinstjakt. 

  

Vi står upp för medborgarnas självklara rätt att själva välja och 

kommer att ta striden för valfrihet och kvalitet. Alla goda krafter 
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måste tillåtas vara med för att utveckla och säkerställa en god och 

kvalitetssäkrad välfärd. Det är djupt olyckligt att regeringen inte är 

främmande för att undergräva den svenska välfärden. 

 

Välfärden garanteras i stället genom att bejaka människors valfrihet, 

säkerställa kvaliteten i välfärden och genom att varje skattekrona 

används så effektivt som möjligt. 

 

Utredningens förslag om vinstbegränsning bör därför överges helt 

och hållet. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställer besluten mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2017-08-22 
 Sida 21 (31) 

 

 

 

 

§ 11 

Boendesituationen för våldsutsatta och förutsättningar för ett 

flerårigt verksamhetsbidrag till kvinnojourer 

Svar på skrivelse från M, L och C 

Dnr 1.7.2-75/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen 

 

Ärendet 

Andrea Ström m.fl. (M), Isabel Smedberg Palmqvist  m.fl. (L) och  

Stina Bengtsson (C) har lämnat in en skrivelse där de frågar hur 

boendesituationen ser ut för våldsutsatta personer i Stockholm samt 

hur förutsättningarna för att inrätta ett flerårigt verksamhetsbidrag 

till kvinnojourer ser ut. Förvaltningen instämmer i att det är viktigt 

att personer som utsätts för våld i nära relationer får stöd och skydd 

utifrån sina behov, vilket också är ett av målen i stadens program 

mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 

2017-2020. Under 2016 beviljades 373 kvinnor och 17 män i staden 

skyddat boende och de hade totalt 476 barn med sig i boendet. 30 

personer nekades initialt plats på grund av platsbrist och fick då 

inledningsvis bo exempelvis på vandrarhem eller hotell. Det pågår 

en utredning i förvaltningen avseende utökning av antalet platser på 

Kriscentrum för kvinnor och barn. Antalet personer som beviljas 

förtur i bostadskön på grund av våldsutsatthet har minskat de 

senaste åren, vilket förvaltningen för samtal med 

bostadsförmedlingen om. I maj 2017 beslutade Socialnämnden om 

nya riktlinjer för bidragsgivning till ideella organisationer, som 

möjliggör att bevilja tvååriga verksamhetsbidrag. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 8 

augusti 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Mottagandet av ensamkommande barn 

Svar på skrivelse från M 

Dnr 1.7.2-162/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen. 

 

Ärendet 

I  skrivelsen lyfts frågor om rättssäkerheten i handläggningen av 

ärenden som rör ensamkommande barn, med hänvisning till 

revisionskontorets granskning av rutiner för ändamålsenlig styrning 

och uppföljning av boendeinsatser för ensamkommande barn under 

hösten 2015 och våren 2016. 

 

Förvaltningen bedömer att situationen under granskningsperioden 

var extrem.  Det  arbete som personalen vid stadsdelsnämnderna  

utförde under denna period, liksom övriga involverade nämnders 

personal, var extraordinärt och alla ansträngde sig till det yttersta 

för att alla barn och unga primärt skulle få någonstans att bo. De 

brister som stadsrevisionen konstaterade bedömer förvaltningen 

sannolikt till stor del kunna kopplas till det omfattande mottagande 

av nyanlända flyktingar som skedde under denna period. 

Förvaltningen anser att det finns externa och interna strukturer för 

inspektion, granskning och verksamhetsutveckling som följer upp 

och möjliggör en säkerställning av att bestämmelser och rutiner 

följs och som skapar förutsättningar för kontinuerligt kvalitativt 

förbättringsarbete. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 28 

juni 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Missbruk och psykisk ohälsa inom projekt Vinternatt 

Svar på skrivelse från M, L, C, och KD 

Dnr 1.7.2-327/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar 

på skrivelsen.  

 

Ärendet 

Under genomförandet av projekt Vinternatt 2016/2017 har 

frivilligorganisationerna som bedriver natthärbärgen informerat om 

att de upplever att den psykiska ohälsan hos besökarna ökat samt att 

missbruksproblematik i olika former förekommer. Det finns inga 

uppgifter eller konkreta data som påvisar förekomsten av ökad 

psykisk ohälsa eller missbruksproblematik och det statistikförs 

heller inte. Påverkade individer förekommer varje natt på 

härbärgena men uppskattningsvis är antalet individer med någon 

form av missbruksproblematik lågt. Antalet besökare som lider av 

psykisk ohälsa är också lågt och det finns inga uppgifter på hur 

många individer det rör sig om.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 28 

juni 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Månadsrapport juli 2017 

Dnr 1.3.1-585/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner rapporten. 

2. Förvaltningschef ges delegation att avropa KREAB enligt 

ramavtal för upprättande av en kommunikationsstrategi för 

programmet mot våld i nära relationer och hedersrelaterat 

våld och förtryck med aktiviteter upp till en kostnad om 

3 500 000 kronor. 

3. Socialnämnden godkänner beställningar/uppdrag om totalt 

2 000 000 kronor för migrering av e-tjänsten Ansökan om 

stöd och service, ASOS, till den nya plattformen 3.0 på 

stockholm.se och ger förvaltningschefen i uppdrag att 

underteckna beställningar och uppdrag. 

 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström (M) önskar att nämnden löpande 

ska informeras om användningen av de avsatta medlen för 

kommunikationsstrategin för programmet mot våld i nära relationer 

och hedersrelaterat förtryck och aktiviteter.  

 

Ärendet 

Prognosen baseras på utfallet per 31 juli samt dialog med samtliga 

chefer om eventuella avvikelser från budget.  

 

Nämndens prognos för helåret visar ett överskott på 8,4 mnkr. 

Överskottet beror främst på att nämnden ej behöver nyttja 

budgeterade medel för omstrukturering. Det råder fortsatt osäkerhet 

kring kostnadsutvecklingen för mottagandet av nyanlända. 

Bedömningen är att nämnden kommer att återredovisa medel för 

nyanlända till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet innefattar beslutspunkter avseende kommunikationsstrategi 

för programmet mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld 

och förtryck och migrering av ASOS till ny e-tjänsteplattform samt 

information om tillfällig omställning av boende för 

ensamkommande barn. 
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Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 8 

augusti 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Inriktning av FoU-medel för lokala utvecklingsprojekt år 2018, 

samt redovisning av lokala utvecklingsprojekt år 2016 och en 

forskningsstudie 

Dnr 3.2.2-324/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förslag till inriktning av FoU-  

medel för lokala utvecklingsprojekt och studiebesök 2018, 

samt redovisning av lokala utvecklingsprojekt år 2016 och 

en forskningsstudie. 

2. Ärendet delges samtliga stadsdelsnämnder och 

kommunstyrelsen.  

 

Ärendet 

Detta ärende är ett förslag på inriktning av medel för forskning och 

utveckling inför år 2018. Syftet med FoU-arbetet är att stödja 

utvecklingen av en evidensbaserad praktik inom Stockholms  

socialtjänst. 

  

I ärendet redovisas lokala utvecklingsprojekt från år 2016. Exempel 

på lokala utvecklingsprojekt som redovisas är utvecklingen av en 

bedömnings- och uppföljningsmetod för ungdomsmottagning-ar 

och ett processtöd för arbetet med sjukskrivna klienter inom 

försörjningsstöd.  År 2016 fick det sistnämnda projektet ta emot 

Kvalitetsutmärkelsens förnyelsepris vilket har lett till att arbetet och 

professionen har stärkts. Projektet ”Mina båda Världar – stödgrupp 

till familjehemsplacerade barn” redovisas. Under projektets sista år 

skrev Stockholms stad ett avtal genom IOP (idéburet offentligt 

partnerskap) med BRIS om fortsatt stödgruppsverksamhet 2017 och 

2018. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 3 

juli 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt lag (1993:387) om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) samt 

Socialtjänstlagen (SoL), kvartal 1 år 2017 

Dnr 3.1.1-309/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas 

rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § 

och rapportering enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, 

kvartal 1 år 2017. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 

socialnämndens (enheten för hemlösa) rapportering av ej 

verkställda gynnande beslut till kommunfullmäktige. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande 

 

Antalet ej verkställda beslut enligt LSS har ökat med 19 stycken 

från 103 till 122 stycken vid en jämförelse mellan kvartal 1 år 2016 

och samma kvartal år 2017. Mer än hälften av de verkställda 

besluten (63 stycken) avser bostad för vuxna.  

 

Även mellan år 2015 och 2016 ökade antalet ej verkställda beslut 

enligt LSS med nio stycken från 94 stycken år 2015 till 103 stycken 

år 2016 under kvartal 1. Det var också en ökning med elva stycken 

jämfört med både kvartal 3 och 4 år 2015.  

 

Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick år 2017 till 65 

stycken, vilket motsvarar en ökning med 25 stycken jämfört med 

kvartal 1 år 2016. År 2016 uppgick antalet ej verkställda beslut 

enligt SoL till 41 stycken, vilket var en minskning med tio stycken 

både jämfört med kvartal 1, 2015 samt jämfört med kvartal 4, 2015. 

Antalet ej verkställda beslut enligt LSS har ökat kraftigt under det 

senaste året. Till största delen beror ökningen på att beslut om 

bostad inte kunnat verkställas. 

 

Det framstår vid första påseendet som att detta inte beror på någon 

brist på bostäder: antalet fall där ”resursbrist, t.ex. ledig bostad” 

anges som skäl är bara 12 av 122 och har minskat det senaste 
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kvartalet. Det framgår dock också att den sökande ofta tackar nej till 

en bostad eftersom denna ligger i en annan stadsdel eller i en annan 

kommun. Detta visar på betydelsen av att stadens samtliga nämnder 

arbetar för att öka antalet LSS-bostäder. 

 

Det blir allt vanligare att beslut inte verkställs på grund av ”andra 

skäl” och ett av dessa skäl är att individen inte har valt utförare. 

Möjligheten att hitta rätt utförare som har en profil, ett arbetssätt 

och en värdegrund som passar individens behov ökar om det finns 

fler utförare att välja på och om utförarna har möjlighet att leverera 

insatser med god kvalitet. Tyvärr riskerar regeringens politik, med 

extremt låga uppräkningar av assistansersättningen och förslag på 

radikala vinstbegränsningar i välfärdssektorn, att slå undan benen 

på de utförare som gör ett uppskattat arbete för personer med 

funktionsnedsättning. Resultatet blir att valfriheten och kvaliteten 

för stockholmare med funktionsnedsättning försämras. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) hänvisar till 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 1, 2017 till 

122 stycken, vilket är en ökning med 19 stycken jämfört med 

kvartal 1, 2016. Mer än hälften av de ej verkställda besluten (63 

stycken) avser bostad för vuxna.  

 

Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick till 65 stycken. Det 

är en ökning med 25 stycken jämfört med kvartal 1, 2016. De 

vanligaste formerna av bistånd som ej verkställts är kontaktperson 

och kontaktfamilj. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

juni 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 17 

Barn med osäkra boendeförhållanden – 

Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 

Dnr 3.4.1-140/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner socialtjänstinspektörernas 

rapport. 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Åsa Lindhagen m.fl. (MP) och ledamöterna Rana 

Carlstedt m.fl. (S), Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och 

Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnar följande särskilda uttalande 

 

Socialtjänstinspektörerna har gjort en mycket värdefull granskning 

av socialtjänstens arbete med de barnfamiljer som lever under 

osäkra boendeförhållanden. Dessa familjer, varav många är 

ensamstående mammor med ett eller två barn, är en mycket utsatt 

grupp, som vi tyvärr ser har vuxit under de senaste åren. 

Hemlösheten i Stockholm i stort har minskat över tid, men 

barnfamiljer som saknar eget boende ökar. Deras vardag präglas av 

osäkerhet gällande de mest grundläggande behoven. Det är en 

utveckling som vi ser mycket allvarligt på och därför också på olika 

sätt arbetar med att vända.  

 

I granskningsrapporten pekar inspektörerna på bristande 

barnperspektiv i bedömningarna,  att barn inte görs delaktiga eller 

får information och att det ofta rör sig om korta beslutsperioder, 

vilket skapar en otrygghet hos familjerna. Därtill används 

möjligheten att bevilja kompensatoriska insatser till barnen (t.ex. 

extra bidrag till fritidsaktiviteter) för sällan. 

 

Rapporten är ett viktigt verktyg vars slutsatser kommer att tas 

hänsyn till och bidra till utvecklingsarbetet för socialtjänstens 

verksamheter.  

För att komma till rätta med den utveckling vi ser har majoriteten 

sedan tidigare initierat ett antal åtgärder, både på kort och lång sikt. 

En stabilare boendesituation är en förutsättning för att ta sig an 

andra utmaningar. Därför har SHIS Bostäder fått ett tydligare 

uppdrag i att tillhandahålla genomgångsbostäder för barnfamiljer. 
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Genomgångsbostäder är inte fasta kontrakt, men innebär en mycket 

tryggare boendesituation för familjen och underlättar därmed i 

sökandet efter en fast bostad, t.ex. genom att samla köpoäng hos 

bostadsförmedlingen.  

 

Vi behöver också se över de andra verktyg som socialtjänsten har 

för att motverka hemlöshet. Ett sådant verktyg är försöks- och 

träningslägenheter, insatser inom socialtjänsten som riktar sig till de 

personer som av olika skäl har ett behov av stöd för att klara av ett 

boende. Här behöver det tydliggöras att det inte ska vara ett hinder 

att ha hemmavarande barn för att kunna ta del av dessa insatser, , 

under förutsättning att de andra villkoren är uppfyllda. Detta är ett 

arbete som pågår. 

 

Ytterligare en aspekt är de personer som till följd av 

våldsproblematik står utan fast bostad. Det finns i Stockholms stad 

ett särskilt förturssystem som innebär att personer som utsätts för 

hot och våld ska kunna erhålla en lägenhet med förtur. Här ser vi 

behov av att skapa större tydlighet vad som gäller för de som utsatts 

för hot och våld så att de som har rätt till insatserna får ta del av 

dem.  

 

Socialtjänsten behöver också tydligare se till barnets bästa och 

barnets perspektiv. Därför har vi tidigare i år beslutat om ett 

stödmaterial för handläggare som arbetar med ekonomiskt bistånd 

med syfte att ge stöd till socialsekreterare i hur de kan synliggöra 

barn, bättre utreda deras individuella behov samt en vägledning i att 

göra barnkonsekvensanalyser inför beslut. Vi har även i budget för 

2017 gett socialförvaltningen i uppdrag att ta fram en handlingsplan 

för arbetet med de barnfamiljer som lever under osäkra 

boendeförhållanden, i syfte att stärka stadens arbete. 

 

Inga barn i Stockholm ska behöva leva i otrygga 

boendeförhållanden. Därför är de barnfamiljer som lever i osäkra 

boendeförhållanden en mycket prioriterad målgrupp för majoriteten.  

Arbetet för att säkerställa en trygg och säker uppväxt för alla barn i 

Stockholm ska vidareutvecklas och intensifieras. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande 

 

Vi tackar socialtjänstinspektörerna för en angelägen granskning av 

ett viktigt område. Alla barn har rätt att växa upp med tak över 
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huvudet och i trygghet. Det handlar om rätten till en bra barndom 

och en bra framtid. 

 

Osäkra boendeförhållanden riskerar att föra med sig negativa 

följdverkningar för barnen. Bristen på kontinuitet och rutiner gör 

det svårt att kunna koncentrera sig på skolan, något som också 

förvärras av den trångboddhet som ökar i omfattning. Skolan och 

socialtjänsten har en mycket viktig uppgift att samverka för att ta ett 

helhetsansvar för barnen och skapa tid och utrymmen för läxläsning 

och lärande. 

 

Det är bra om stadsdelarna blir bättre på att se över behovet av 

kompensatoriska åtgärder på den sociala barnavårdens sida, men 

skolans roll måste också tas med. Mot bakgrund av att tidigare 

granskningar har pekat på brister i samverkan mellan skola och 

socialtjänst vill vi understryka vikten av detta. 

 

Det är oroväckande att samverkan med SHIS verkar så illa 

utvecklad. SHIS gör ett bra jobb i det tysta med att hjälpa 

stockholmare med en svår situation på bostadsmarknaden. 

 

Socialtjänstinspektörernas granskning visar att olika arbetssätt 

verkar ge olika resultat. Det är viktigt att förvaltningen och berörda 

stadsdelar lär sig av arbetssätt som fungerar. 

 

I flera ärenden har socialtjänstinspektörerna i sina granskningar lyft 

fram brister i barnperspektivet på olika områden inom 

socialtjänsten. Barns behov beaktas inte. Konsekvenserna för 

barnen av de beslut som fattas analyseras inte. Barnen är inte 

delaktiga. 

 

Det framstår alltmer som ett systemfel som kräver betydande 

förbättringar, inte minst i ljuset av de höga ambitioner som finns 

angående barns rättigheter och delaktighet. Det är inte bara en fråga 

om barnens rättigheter, utan också en kvalitetsfråga: endast om hela 

familjens situation beaktas fullt ut, inklusive barnens, kommer 

familjen att kunna få rätt. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) hänvisar till 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Kvalitetsgranskningen avser barnperspektivet i handläggningen av 

ekonomiskt bistånd avseende barnfamiljer med osäkra 
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boendeförhållanden vid stadsdelsförvaltningarna Enskede-Årsta-

Vantör, Kungsholmen-Norrmalm-Östermalm samt Spånga-Tensta. 

De granskade verksamheterna hade i hög grad dokumenterat planer 

med mål och delmål kring boendesituationen, vilket stämmer väl 

överens med de mål som anges i stadens program mot hemlöshet.  

I dokumentationsgranskningen var barnens livsvillkor ofta osynliga 

och det återfanns barnkonsekvensanalyser i låg grad varför 

utvecklingsarbetet behöver fortsätta.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 5 

juli 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 18 

Idéburet offentligt partnerskap 

Samverkan mellan socialförvaltningen och fyra idéburna 

organisationer om verksamhet för ensamkommande barn och 

unga som helt eller delvis står, eller riskerar att hamna utanför 

samhällets insatser 

Dnr 2.11.6-331/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner partnerskapet. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna 

idéburet offentligt partnerskap med fyra idéburna 

organisationer om verksamhet för ensamkommande barn och 

unga som helt eller delvis står, eller riskerar att hamna, utanför 

samhällets insatser. Vidare ges förvaltningschefen i uppdrag att 

besluta om eventuella förändringar inom partnerskapet vad 

gäller förutsättningar, godkänna nya organisationer som 

ansluter sig till partnerskapet, den kommunala budgeten eller i 

organisationerna och deras åtaganden. 

3. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

Reservation 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Moderaterna 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag 

som redovisas nedan. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Sofia Modigh (KD) hänvisar till Moderaternas förslag till 

beslut. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har i stadens budget för år 2017 ett uppdrag att 

undersöka förutsättningarna för att stärka sitt samarbete med 

organisationer och föreningar som driver projekt och verksamheter 

som riktar sig mot bland annat ensamkommande barn och 

ungdomar.  
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Ett idéburet offentligt partnerskap mellan socialnämnden och 

idéburna organisationer bidrar till att förhindra att ensamkommande 

avviker och/eller länkar tillbaka in i välfärdssamhället.  

 

Socialförvaltningen föreslår därför ett partnerskap med 

Barnrättsbyrån, Rädda Barnen, Stockholms stadsmission och 

Svenska Röda Korset. Målet med partnerskapet är att lindra akut 

nöd, främja psykisk och fysisk hälsa och få barn och ungdomar att 

stanna inom eller att komma tillbaka in i välfärdssystemet för att nå 

långsiktiga lösningar.  

 

Partnerskapet omfattar en mängd insatser, exempelvis att trygga 

ungdomarnas basbehov, att erbjuda trygga mötesplatser och 

stödjande samtal, länkning till myndigheter, juridisk och social 

rådgivning och information, råd och stöd kopplat till 

familjeåterförening och återvändande, vårdförmedling och viss 

bassjukvård samt ungdomsmottagning. I partnerskapet ingår också 

socialt uppsökande arbete i stadens riskmiljöer liksom 

gruppboenden för asylsökande ensamkommande barn och 

ungdomar i nämndens egen regi.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 8 

augusti 2017. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) föreslår att 

nämnden beslutar följande 

 

1. Förvaltningens förslag till beslut avslås delvis. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Många människor i världen i dag är på flykt, varav många söker sig 

till Sverige med hopp om att kunna skapa sig ett bättre liv. Varje 

person som ansöker om asyl i Sverige har rätt att på ett rättssäkert 

sätt få sin sak prövad. Även om den asylsökande skulle få ett första 

negativt besked från Migrationsverket finns möjligheten att 

överklaga. När möjligheterna att överklaga är uttömda och personen 

inte bedöms ha asylskäl ska personen lämna landet.  

 

Det är viktigt att asylsystemet inte urholkas genom att kringgå 

Migrationsverkets eller Migrationsdomstolens bedömning och 

beslut. För att vi ska kunna erbjuda skydd och ett bra mottagande 

till de människor som har asylskäl är det därför viktigt att de som 
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inte har asylskäl accepterar ett negativt besked och åker tillbaka till 

sina hemländer.  

 

Under sommaren har vi kunnat följa en intensiv debatt om den 

växande grupp av gatubarn som befinner sig på Stockholms gator. 

Det är barn och ungdomar som har avvikit från sina placeringar, har 

fått avslag på sina asylansökningar eller aldrig har sökt asyl. 

Storstadsgator är ingen lämplig miljö för barn att bo på och det är 

viktigt att vi omgående ser till att dessa individer kommer bort från 

gatan. Det gör vi dock inte genom att bygga ut ett stödsystem för de 

individer som vistas illegalt.  

 

Om Stockholms stad väljer att bygga upp ett flerårigt system med 

fem olika organisationer för att skapa mötesplatser för ungdomar 

som vistas illegalt i staden skickar vi en signal om att vi accepterar 

situationen istället för att ta barnen bort från gatorna.  

 

Att ge uppehållstillstånd till gatubarn som saknar asylskäl är inte ett 

alternativ. Därför måste fokus vara att förmå deras hemländer att ta 

tillbaka de barn som tagit sig hit, oavsett om de saknar ID-

handlingar. Det är regeringens ansvar att sätta hårdare press. 

Regeringen bör vidare påskynda arbetet med de tysk-svenska 

barnhemmen i Marocko och även långsiktigt bidra till den sociala 

utvecklingen. 

 

Att väcka falska förhoppningar hos de som fått definitivt avslag på 

sin asylansökan är inhumant. Att ge stöd under asylprocessen, 

genom exempelvis juridisk och social rådgivning via ideella 

organisationer, anser vi skulle kunna bidra till att stärka 

ungdomarnas mående och trygghet i en utsatt situation. Att däremot 

bygga upp nya system kring personer som har genomgått en 

asylprocess och fått avslag motsätter vi oss eftersom vi inte tror att 

det bidrar till att öka ungdomarnas väg tillbaka till ett fungerande 

liv.   

 

Vi ställer oss också frågande till var dessa ungdomar som har fått 

avslag på sin asylansökan och som majoriteten vill ska vistas i 

kommunens verksamhet på dagarna ska ta vägen på kvällarna och 

nätterna? Eftersom de inte har rätt till något boende i Stockholm 

kan de efter att aktiviteterna tar slut och mötesplatserna stänger inte 

ta vägen någonstans.   

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Anmälan av förvaltningsyttrande om remiss Kvalificerad 

välfärdsbrottslighet – förebygga, förhindra, upptäcka, beivra 

(SOU 2017:37) 

Dnr 1.7.1-302/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen har mottagit en remiss om kvalificerad 

välfärdsbrottslighet att besvara. Utredningens uppdrag har varit att 

kartlägga organiserad brottslighet mot skattesubventionerade 

system samt föreslå åtgärder. 

 

Utredningen föreslår åtgärder för att motverka användandet av 

oriktiga identiteter och identitetshandlingar,  enhetligare regelverk 

för handläggning av ärenden om ersättning från välfärdssystemen  

och bättre förutsättning för myndigheter att inhämta information i 

underrättelseverksamheten vid allvarlig brottslighet mot 

välfärdssystemen.  

 

Förvaltningen ser positivt på att förbättra möjligheterna att upptäcka 

och förhindra brottslighet kopplat till välfärdssystemen. 

Förvaltningen välkomnar därmed de åtgärdsförslag som presenteras 

i utredningen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 13 

juni 2017. 
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§ 20 

Anmälan av förvaltningsyttrande om remiss Samråd om nya 

riktlinjer för bostadsförsörjning i Sundbybergs stad 

Dnr 1.7.1-306/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

 Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen har erhållit en remiss av samråd om nya 

riktlinjer för bostadsförsörjning i Sundbybergs stad.  Att ha en 

bostadsförsörjningsplan är en förutsättning för att nå uppsatta mål 

för en stads bostadsförsörjning. De riktlinjer som Sundbybergs stad 

har tagit fram anger att de har ambitioner och möjligheter att nå 

uppsatta mål. 

 

Ett av målen i Sundbybergs stads riktlinjer för bostadsförsörjningen 

är att  man eftersträvar att ha blandade upplåtelseformer, 

bostadsstorlekar och bostadstyper i såväl befintliga områden som i 

samband med nybyggnation. Förvaltningen ser positivt på detta då 

det ökar förutsättningarna för utsatta grupper att erhålla en bostad 

och kan motverka segregering.  

 

Förvaltningen anser att avsnittet som berör utsatta grupper kan 

utvecklas med ett resonemang och konkreta förslag på hur man ska 

få fram lägenheter och boendeslösningar för angivna målgrupper 

och då särskilt för  hemlösa och nyanlända personer. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 26 

juni 2017. 
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§ 21 

Tillsyn av hem för vård eller boende (HVB) för barn och unga 

vid Eurenii Minne Stockholm 

Dnr 1.6.1-429/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 29 maj 2017 en 

anmäld inspektion på Eurenii Minne. Tillsynen var huvudsakligen 

inriktad på att granska om barnen får en trygg och säker vård. 

 

IVO bedömer att verksamheten uppfyller kraven på trygghet och 

säkerhet i boendet. IVO avslutar ärendet. 
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§ 22 

Tillsyn av stödboende för barn och unga vid Surbrunnsgatan 

stödboende 

Dnr 1.6.1-430/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 7 juni 2017 en 

anmäld inspektion på Surbrunnsgatans stödboende. Tillsynen var 

huvudsakligen inriktad på att granska om barnen får en trygg och 

säker vård. 

 

IVO bedömer att verksamheten uppfyller kraven på trygghet och 

säkerhet i boendet. IVO avslutar ärendet. 
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§ 23 

Socialnämnden lägger följande ärenden till handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde 13 juni 2017, justerat 

16 juni 2017. 

 

Protokoll från socialnämndens organisations- och föreningsutskotts 

sammanträde 13 juni 2017, justerat 16 juni 2017. 

 

Protokoll från socialnämndens individutskotts sammanträde 30 juni 

2017, justerat 14 juli 2017. 

 

Protokoll från socialnämndens tillståndsutskotts sammanträde 20 

juni 2017, justerat 20 juni 2017, och 8 augusti 2017, justerat 10 

augusti 2017. 

 

Protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndar-

nämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor sammanträde 

17 augusti 2017, justerat 21 augusti 2017. 

 

Inkomna handlingar till socialnämnden 30 maj 2017 till 3 augusti 

2017. 

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 16 augusti 2017, 

justerat 21 augusti 2017. 
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§ 24 

Övriga frågor 

 

Socialnämnden beslutade vid sammanträdet 13 juni 2017 § 21 

Kunskapsresa till Libanon, dnr 2.8.2-315/2017 att medge två 

medlemmar av socialnämnden samt en tjänsteman att delta på 

kunskapsresa till Libanon i regi av region Kronoberg samt att ge 

socialborgarråd Åsa Lindhagen i uppdrag att utse deltagare till 

resan. Åsa Lindhagen informerar att hon beslutat att utse Dan 

Guillou (MP), Andréa Ström (M) och Inge Odstam, Intro 

Stockholm som deltagare på resan. 

 

Förvaltningen påminner om utdelning av Lagervalls stipendium den 

19 september innan nämndens sammanträde, kl. 16.00 i matsalen, 

Storforsplan 44, plan 6. Kaffe/te och tårta serveras. 

 

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 18:30 

 

Vid protokollet 

 

 

Sigrún Andersdóttir 


